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Besvarelse af spørgsmål nr. S 1714 fra medlem af Folketinget Peter 

Skaarup (DF) 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. S 1714, som medlem af Folke-

tinget Peter Skaarup (DF) har stillet til justitsministeren den 23. juli 2021. 
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/  

Thomas Højgaard 

 

Folketinget  

Lovsekretariatet 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark 

 

  

   

   

 

 

Dato: 3. august 2021 
Kontor: Politikontoret 

Sagsbeh: Line Herbæk Larsen 

Sagsnr.: 2021-0033-0379 
Dok.: 2074974 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Retsudvalget 2020-21

Offentligt

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1364

Offentligt



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. S 1714 fra medlem af Folketinget Peter Skaarup (DF):  

 

”Hvad er ministerens holdning til de gentagne stenkast mod 

danskregistrerede biler i Sverige, og er ministeren enig i, at det 

er blevet for farligt for danskere at køre gennem Skåne, da der 

ifølge artiklen »Nye stenkast mod danske bilister i Sverige« på 

tv2’s hjemmeside den 22. juli 2021 er blevet registreret over 100 

stenkast mod danske biler siden april, og mener ministeren, at 

regeringen har levet op til løftet om et samarbejde med den sven-

ske regering i sagen?” 

 

Begrundelse: 

 

”Der henvises til artiklen »Nye stenkast mod danske bilister i 

Sverige« på tv2’s hjemmeside den 22. juli 2021.” 

 

Svar: 

 

Jeg ser med stort alvor på stenkast mod danske biler i Sverige. Stenkast mod 

biler skaber en ekstremt farlig situation og kan være decideret livsfarligt for 

personerne i bilen og for omgivelserne. Stenkast mod biler er dybt forkaste-

ligt, og jeg kan kun tage afstand fra disse handlinger.  

 

Det er selvsagt vigtigt, at stenkastene bliver efterforsket grundigt, og at ger-

ningsmanden eller gerningsmændene blive pågrebet og stillet til ansvar for 

deres handlinger. Det er også derfor, at jeg har været i kontakt med den 

svenske justitsminister for at understrege alvoren af situationen. På samme 

måde har statsministeren drøftet alvoren af sagen med den svenske statsmi-

nister. Udenrigsministeriet har desuden også haft kontakt med svenske myn-

digheder. 

 

På den baggrund har jeg tiltro til, at de svenske myndigheder tager hver en-

kelt sag meget alvorligt og sætter markant ind for at efterforske og opklare 

disse stenkast, der er sket på svensk territorium. Sådan skal det selvfølgelig 

også være, da såvel danskere som svenskere skal kunne færdes sikkert i tra-

fikken i hinandens lande.  

 


